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Groningen, 7 november 2022 

 
 
Aan de voorzitter van het College van Gedeputeerde Staten 
 

Betreft: schriftelijke vragen toezicht lozingen in de Waddenzee 

Geacht college, 

De Waddenzee is een uniek gebied, werelderfgoed Unesco. Het is een voedselbank voor 
trekvogels, belangrijk in ons ecologisch systeem, we kunnen hier nog genieten van donkerte. 

Om dit te beschermen klimmen GroenLinks, de Socialistische Partij (SP) en Partij voor de 
Dieren (PvdD) vaker in de pen. Van containerramp tot geen gasboringen onder de 
Waddenzee. Wij vinden dat ecologie voor economische belangen moet gaan.  

Tot onze schrik zagen we op 5 november een artikel van het programma Pointer: ‘Toezicht 
op lozing FrieslandCampina in Waddenzee Rammelt’1 en een bericht hierop volgend van het 
Dagblad van het Noorden “Afvalwater van zuivelfabriek in Bedum wordt al jaren op de 
Waddenzee geloosd. Nooit is het effect daarvan onderzocht".2 

Wat blijkt, zuivelgigant FrieslandCampina loost via de zogeheten HoWa-leiding van Hoogkerk 
naar de Waddenzee jaarlijks tonnen fosfaten, stikstof en andere stoffen op de Waddenzee. 
Naast deze stoffen is het afvalwater warmer dan de Waddenzee, wat een risico is voor de 
natuur. Er ligt een vergunning uit 2009 afgegeven door Rijkswaterstaat. Deze vergunning is 
kort nadat die is afgegeven overgegaan naar de Omgevingsdienst Groningen. Daarnaast is 
Waterschap Noorderzijlvest eigenaar van de HoWa-leiding. In ogen van Rijkswaterstaat is 
daarom het waterschap de ‘eindlozer’ en die moet dus de lozingsvergunning krijgen. Een 
onduidelijke situatie waar uiteindelijk de natuur in de Waddenzee mogelijke schade van 
ondervindt. Er zijn namelijk overschrijdingen aan het licht gekomen tijdens inspecties 
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 https://pointer.kro-ncrv.nl/toezicht-op-lozing-frieslandcampina-in-waddenzee-rammelt 
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 https://dvhn.nl/groningen/Afvalwater-van-zuivelfabriek-in-Bedum-wordt-al-jaren-op-de-Waddenzee-
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uitgevoerd door de Omgevingsdienst Groningen. Hieraan lijkt geen gevolg te zijn gegeven, 
terwijl na 15 jaar het wel gerechtvaardigd is om een revisietraject van de vergunning op te 
starten.  

De Waddenvereniging maakt zich ernstige zorgen over deze situatie en omdat wij dat ook 
doen hebben wij de volgende vragen aan het college: 

1. Is het college op de hoogte van de boven geschreven situatie? Is het college ook op 
de hoogte gesteld van de overschrijdingen die de Omgevingsdienst geconstateerd 
heeft? Welke overschrijdingen heeft de Omgevingsdienst gesignaleerd? Zijn hier ook 
resultaten van vastgelegd en kunnen deze met ons gedeeld worden?  

2. Welke middelen heeft de Omgevingsdienst om te kunnen handhaven? Is hiervan 
gebruik gemaakt in de bovengenoemde situatie? Zo ja, op welke wijze? Zo nee, 
waarom niet? 

3. In het artikel wordt benoemd dat FrieslandCampina heeft aangegeven een 
revisietraject op te starten.  Dit is tot op heden nog niet gebeurd. Kan de provincie 
c.q. de Omgevingsdienst hierop aandringen? 

4. Het is niet bekend wat de gevolgen zijn van de lozing van stoffen en van het verschil 
in temperatuur van het water dat geloosd wordt. Het is van belang om dit te weten, 
zodat we inzichtelijk krijgen wat wel of niet kan in de Waddenzee. Is het college het 
hier mee eens? Wil het college bij de Rijksoverheid aandringen op zo’n onderzoek? 
Mogelijk in samenspraak met de Rijksuniversiteit Groningen. Of kan het college zelf 
een onderzoek instellen? 

5. In de verouderde vergunning van FrieslandCampina heeft Rijkswaterstaat gekeken of 
de temperatuur van het afvalwater een risico zal geven. Hiervoor is er gekeken naar 
de passeerbaarheid voor ‘karperachtigen’. Dit is een zeer bijzondere keuze omdat 
karperachtigen in zoetwater voorkomen en we het hier hebben over een gebied met 
zoutwater. Is dit voor de provincie een bekend gegeven? Of is dit ook nieuwe 
informatie voor de provincie? Zo ja, hoe kan het dat verkeerde parameters bij het 
vaststellen van een vergunning worden meegenomen? Wie controleert 
Rijkswaterstaat hier op? Zo nee, is de provincie het dan met ons eens dat het 
verstandig is om bij andere vergunningen te controleren op het onjuist gebruik 
maken van parameters bij het vaststellen van risico's? 

6. In onze provincie hebben we nog een afvalwaterleiding (de VKA) die uitmondt in de 
Waddenzee. Voldoet de vergunning die is afgegeven voor het lozen op deze leiding 
nog? Hoe vaak worden er metingen verricht bij deze afvalwaterleiding? Waarop 
wordt er gemeten? Wordt hier ook gekeken naar de temperatuur van de lozing en de 
mogelijke gevolgen voor het leven in de Waddenzee?  

Uitkijkend naar uw antwoord.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Nadja Siersema - Orsel  Statenlid GroenLinks  
Agnes Bakker   Statenlid Socialistische Partij 
Ankie Voerman  Statenlid Partij voor de Dieren 
 
 


